
 

Castricum 1 november 2016, 

Reactie CDA-fractie Castricum  bij begroting 2017. 

Inleiding. 
De begroting 2017 is een begroting die gefundeerd is op de lijn van twee colleges en 
coalities. 
Het gevolg van een trieste bladzijde in de geschiedenis van de Castricumse gemeenteraad. 
 
Een eerste fundering waarbij “crisis”-maatregelen actueel waren maar de teamgeest van het 
college niet voldoende was om scherp aan de wind varend de boei aan de goede kant te 
ronden. 
En een tweede fundering waarbij, mede dankzij de daaraan voorafgaande periode en de 
verbetering van de economische situatie in Nederland, een ruimere koers gevaren kon 
worden. 
Maar zelfs met een ruimere koers is en blijft teamgeest essentieel en moet de alertheid voor 
de maatschappelijke ontwikkelingen om ons heen hoog in het vaandel blijven. 
 
Recent is het concept van het landelijke verkiezingsprogramma van het CDA bekend 
geworden. De titel is “Keuzes voor een beter Nederland” 
De politiek kent vele democratische stromingen. De liberaal democratische, de sociaal 
democratische en de christelijk democratische.    
De kernhouding die onder de keuze van het CDA  ligt is het “samen kunnen we meer” . 
Het IKKE, IKKE  is geen bindmiddel voor een sterke samenleving en de zorg voor elkaar. 
Daarom zal de afdeling Castricum van het Christen Democratisch Appel de kernwaarden van 
samenwerking blijven uitdragen. Daar zijn we ook trots op. 
 
Het CDA gaat hierna op een aantal onderwerpen mbt de begroting in. 
 
Een sociale en vitale gemeente. 
De gemeente is nu bijna twee jaar daadwerkelijk verantwoordelijk voor de sociale 
beleidsvelden. Waardering voor de in BUCH-verband samenwerkende ambtenaren die veel 
werk hebben moeten verzetten, nieuwe situaties ontdekken en oplossen en met cliënten om 
de tafel zitten om oplossingen uit te werken. 
De begroting 2017 lezend vinden wij de teksten bij dit beleidsveld echter wel erg 
beschouwend, erg input gericht en hier en daar zijn er te veel mooie zinnen. Met veel 
overwegingen en punten kunnen we het niet oneens zijn. De controlerende rol van de raad 
op basis van inhoudelijke output is echter lastiger.  



Een voorbeeld: “Het streven is om minder specialistische zorg in te zetten en deze te 
voorkomen door preventie”. Ongetwijfeld een punt van lange adem.  
Wij vinden het gewenst dat op basis van monitoring de raad regelmatig over deze concrete 
doelbereiking wordt geïnformeerd en de hobbels die daarbij voorkomen. 
 

Participatiewet en beschut werk. 
De werkeloosheid treft helaas nog veel mensen in onze gemeente.  
 
 
Er is de categorie van Ouderen die zich suf solliciteert maar onder de dwang van de liberale  
marktwerking geen schijn van kans heeft. Een deel van hun bijstand gaat bij wijze van spreke 
op aan postzegels. 
Welke ruimte geven de keukengesprekken om op basis van maatwerk met deze groep 
ouderen tot zinvollere afspraken te komen?  Wij willen daarover graag uitvoerig door het 
college geïnformeerd worden. 
 

Er zijn de Mensen die door hun beperkte mogelijkheden zonder hulp en begeleiding 
onvoldoende zelfredzaam zijn. Denk aan het niveau waarvoor beschut werk een oplossing is. 
In het laatste regioberaad is informatie gegeven over beschutte werkplekken. 
Mbt het indiceren van mensen voor beschut werk blijft de gemeente achter. De CDA-fractie 
vindt dat we niet pas aan het werk moeten gaan als de staatssecretaris ons opdrachten 
geeft. De gemeente  heeft een eigen verantwoordelijkheid om dit sociale beleid inhoud te 
geven. Een koppeling aan de nieuwe organisatie en werkwijze van het WNK vinden wij het 
overwegen waard. 
 
De discussie over de eigen bijdrage bij de WMO is ook binnen onze gemeente aan de orde. 
De CDA-fractie is van mening dat er goede argumenten zijn voor een neerwaartse 
aanpassing. We vragen het college enkele scenario’s aan ons voor te leggen. 
 

Veel Castricummers sporten. Toch blijkt een hoog percentage dat niet te doen.  Het 
fenomeen sportpas bestaat nu maar heeft het karakter van een kennismaking. Het kan niet 
anders dan dat er veel gezinnen zijn waar door financiële zorgen het niet mogelijk is om de 
kinderen een sport te laten beoefenen. (landelijk leeft meer dan 10 % van de mensen in 
armoe). Wij willen dat in die situaties gebruik gemaakt kan worden van een door de 
gemeente verstrekte sportpas. 
Wij vragen het college om de raad inzicht te verschaffen in de Castricumse situatie en de 
mogelijkheden te benoemen om de uitgifte van zo`n sportpas  uit te voeren. Bij de 
voorjaarsnota 2017 kunnen we dan hiervoor een kader scheppen en daarover besluiten. 
 
We zijn erg content met de goede samenwerking tussen de gemeente en de Stichting 
Welzijn. De gezamenlijk gedefinieerde doelen komen, zo lezen we, goed tegemoet aan de 
wensen uit de samenleving. Het CDA spreekt zijn waardering uit voor de inzet van het groot 
aantal vrijwilligers. 
Zij vervullen een grote rol in de sociale samenhang binnen onze gemeente. 
 
Een aantrekkelijke gemeente. 
Recreatie en toerisme hoort bij de gemeente Castricum. De Kwaliteitsimpuls Economie 
Castricum wordt waar gemaakt middels het uitvoeringsprogramma. De wat wollige taal 



hierover maakt ons niet warm. Een concretisering in acties en projecten met duidelijk 
zichtbare resultaten missen we. 
Het is in de dialoog tussen college, raad en ondernemers nu te stil. Wanneer zit men met 
elkaar aan tafel? 
In het kader van de KEC vloeien er extra gelden in het ondernemersfonds. Op dit moment 
wordt daar nog weinig mee gedaan. 
Toch zijn er voorbeelden te noemen van zinvolle projecten. 
Het Bakkerpleintje in Castricum blijft een kaal leeg plein dat uitnodigt om snel fietsend 

overheen te gaan, dat kan toch beter!  Wanneer komt daar een voorstel voor op tafel?   

De realisering van een dorpsplein in Limmen rond Burgerij en Parochiekerk kan helpen een 
dorpshart te maken! Een mooie samenwerking van Limmenaren en gemeente lijkt ons.  
De realisering van recreatieontwikkelingen langs het Alkmaardermeer zoals door de VVD 
ingebracht kunnen helpen dat deel  van Akersloot levendiger te maken. 
De ingeplande raadsinformatieavond over de toeristische visie in januari 2017 is helaas 
nog ver weg; We gaan er vanuit dat dit soort punten daarin ook aan de orde komen. 
 
Een apart onderwerp blijft de cultuur en het evaluatierapport van het platform Cultuur. Het 
is er wel en we mogen het ontvangen maar als gemeenteraad het ook daadwerkelijk krijgen 
is kennelijk te moeilijk. De CDA-fractie heeft het in ieder geval nog niet gezien. 
Cultuur is echter meer dan een nieuw cultuurhuis; het vraagt om een kloppend hart van 
activiteiten, facilitering van plannen. Daar komt bij dat Cultuur een identiteitsuiting is, ook 
op dorpskern en gemeente niveau. Daarin zitten elementen van “samendoen, identiteit, 
vitaliteit ” en dat hebben we nodig in de gemeente. 
Voor de een is sport een bindend element, voor de ander is dat cultuur. 
We zien uit naar de geplande behandeling in het najaar van 2016. 
De CDA-fractie wil op basis daarvan met een positieve grondhouding bezien of er  een 
extra financiële impuls nodig is. 
 
De bereikbaarheid van de kern van Castricum is qua parkeren een lastig punt. Betere 
aanduiding van de overdekte parkeergarage met vermelding van het aantal plaatsen, het 
parkeerterrein aan de Brink, het actief controleren op te lang parkeren in de blauwe zones 
zijn mogelijkheden. Differentiatie in het kort parkeren in de blauwe zones is ook te 
overwegen. Afspraken met de ondernemers mbt de eigen parkeerbehoeften. Kortom, meer 
creativiteit! 
Wanneer zien we zichtbare vorderingen? Wanneer zien we een gezamenlijke stap 
voorwaarts van ondernemers en gemeente? 
 
Een positief geluid ten aanzien van de verkeersaanpassingen rondom de 
Beverwijkerstraatweg. Dit was een projekt met een lange adem. Het CDA ziet na de subsidie 
aanvraag de afrondende behandeling van de van de voorgestelde maatregelen op korte 
termijn tegemoet. 
 
Ook de ontwikkelingen rondom het station ziet het CDA met vertrouwen tegemoet. Met 
name de aansluiting met het Westerplein (huis van Hilde) en de voorgestelde maatregelen 
aan de dorpszijde in verband met een goede aansluiting richting dorpscentrum. Rest nog de 
invulling van het stationsplein. 



 
De ontwikkelingen rondom het zwembad “de Witte Brug” en de positieve insteek van het 
college geeft bij het CDA het gevoel dat we op de goede weg zijn naar een nieuw zwembad.  
Met name de locatie keuze ‘Noord-End’ die door de Raad is uitgesproken is een grote stap in 
de goede richting. 
 
De CDA-fractie herkend in deze dossiers lichtpuntjes , vruchten van een samenwerkende 
raad en een raad die zoekt naar de overeenkomsten in hetgeen we doen voor de 
Castricumse gemeenschap. 
 
Een leefbare gemeente. 
Door vele partijen is regelmatig aandacht gevraagd voor meer eenvoudige starterswoningen 
(de vrij lijst; ckeng; cda) Die oproep blijven we herhalen en ondersteunen. De plannen in 
Limmen in het gebouw dat door het kleurenorkest werd gebruikt zijn een mooie invulling 
daarvan. 
De CDA-fractie vraagt nu opnieuw extra aandacht voor het gebrek aan beschikbare 
huurwoningen in de huurklasse van meer dan € 700,-. Met name voor senioren. 
In Castricum is hieraan een groot tekort . De behoefte is groot. Dat is gebleken uit het 
behoefte onderzoek van de ouderenbonden. Dit gebrek blijkt ook op landelijk niveau. 
Het Lenteakkoord gaat positief in om deze wens. Het CDA wil echter meer tempo. In de 
begroting wordt alleen de initiatiefase genoemd maar in projecttermen is dat nog maar een 
bescheiden kleine stap. Wij willen dat voor de voorjaarsnota 2017 ook de definitiefase is 
afgerond. Dan wordt duidelijker voor ons en voor de senioren dat we serieus met deze wens 
aan het werk zijn. Daartoe is door de fractie een motie ingediend. In de afgelopen periode 
hebben we mbt dit onderwerp opgetrokken met de fractie  CKenG. We rekenen weer op 
hen. 
Wij vragen de fracties steun voor deze beleidswens en de ingediende motie, sturing op 
deze woonbehoefte en van het college een hogere versnelling qua uitvoering. 
 
Een financieel gezonde gemeente. 
De inkomsten van de gemeente komen uit diverse belastingbronnen. De algemene uitkering 
is uiteraard de grootste. 
Daarnaast is er scala aan belastingverordeningen. Toeristen-, forensen-, honden-, reclame-, 
OZB-,etc  
Binnen het openbaar bestuur leeft de gedachte dat de gemeente meer belastingvrijheid zou 
moeten krijgen met dienovereenkomstige verlaging van de landelijke belastingen. 
Op dit moment is het nog volstrekt onduidelijk welke kant het opgaat. 
Een duidelijke visie binnen gemeenteland is er nog niet. 
Het maakt de CDA-fractie terughoudend in het ad hoc bedenken van nieuwe en het 
weggooien van bestaande mogelijkheden. In 2017 willen wij graag in een raadsinformatie 
nader geïnformeerd worden over de denklijnen die momenteel gelden. Dit onderwerp raakt 
al onze burgers. 
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